
Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre kultúru, kultúrne pamiatky a zahraničné 

vzťahy pri OcZ v Močenku, ktoré sa konalo 19. 8. 2024 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 1. Otvorenie 

                2. Rokovací poriadok Obecného zastupiteľstva obce Močenok a jeho komisií 

                3. Žiadosť KREDIV-u o dotáciu z obce 

                4. Kultúrne pamiatky a zahraničné vzťahy 

                5. Diskusia 

                6. Záver 

            

1. Komisiu otvoril a prítomných členov komisie privítal predseda Mgr. Peter Sýkora. 

2. K návrhu Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva obce Močenok a jeho komisií 

nemal nikto z členov žiadne pripomienky ani návrhy na úpravu. 

3. OZ KREDIV požiadalo Obec Močenok o dotáciu vo výške 5.000 € na financovanie 

výdavkov súvisiacich s celonárodným festivalom Gorazdov Močenok 2024.  

Obec Močenok zabezpečuje každoročne finančné prostriedky na Gorazdov Močenok 

v spolupráci s oz KREDIV. Posledné roky žiadala obec z Fondu na podporu umenia (FPU) 

a KREDIV z Nitrianskeho samosprávneho kraja (NSK). Z FPU dostávala obec posledné roky 

5.000 €, v rozpočte obce mala ďalších 5.000 €, z ktorých hradila povinnú spoluúčasť a ďalšie 

náklady. V tomto roku však obec dotáciu z FPU nedostala. Naopak KREDIV dostal okrem 

dotácie z NSK aj dotáciu z úradu vlády, pretože Gorazdov Močenok je výraznou súčasťou 

Roka kresťanskej kultúry na Slovensku, ktorý v tomto roku vláda podporila. Takmer všetky 

náklady festivalu tento rok uhrádza KREDIV. Z dotácie od obce zúčtuje povinnú spoluúčasť 

a zvyšné náklady. 

Komisia túto žiadosť schválila.  

4. Kultúrne pamiatky:  

Predseda poskytol členom komisie informácie o kultúrnych pamiatkach: 

- kamenný kríž v areáli rodinného domu na ul. Rokošova III. sa nakláňal a hrozilo, že spadne 

a poškodí sa. Kríž dala obec reštaurátorovi zdemontovať a uložila ho na hospodárskom dvore. 

S rodinou, v ktorej dvore kríž stál, sme sa dohodli, že kríž po obnove neosadíme do dvora, ale 

pred ich dom, aby bol prístupný pre všetkých. Teraz vyšla výzva, z ktorej by bolo možné 

uhradiť obnovu kríža. Kríž však nie je možné osadiť pred dom, pretože je tam málo miesta. 

Obec kríž osadí na križovatku ulice Rokošova III. a Mlynská. Rodina s tým súhlasí. 

- obnovenú Kaplnku sv. Urbana vo vinohradoch v máji posvätil nitriansky diecézny biskup 

Mons. Viliam Judák 

Zahraničné vzťahy: 



Predseda informoval o spolupráci s družobným mestom Vracov v ČR. Momentálne je trocha 

utlmená. Výmena vzoriek na degustácie vín pokračujú, aj návštevy močenských vinárov na 

degustácii vo Vracovej. Minulý rok pozvali Vracovčania našich vinárov na dvojdňový pobyt 

na ich slávnosti, žiaľ naši vinári sa podujatia nakoniec nemohli zúčastniť. Viacerí mali už iní 

program. Na jeseň sa pokúsime obnoviť spoluprácu futbalistov. 

5.  V diskusii  informoval p. Kohút o uskutočnenom koncerte kapely  FELICE pod vedením  

kapucína Félixa Tkáča, ktorý zorganizovalo združenie Rodina je viac namiesto každoročného 

programu hier a súťaží pre deti pod názvom Rozlúčka s letom. Zmenu oproti minulým rokom 

sa rozhodli realizovať na základe toho, že podobný program robí na MDD obec, ZŠ aj MŠ, 

tak chceli vyskúšať niečo iné. S účasťou ľudí boli spokojní. 

P. Sýkora – obec v spolupráci s oz roDKa z projektu realizovala zhotovenie a osadenie piatich 

odpočívadiel pre turistov. Všetky sú využívané a osvedčili sa. Odpočívadlá, ktoré sú osadené 

v extraviláne obce sú v dobrom stave. Najviac je poškodené odpočívadlo, ktoré je 

v intraviláne, v parku pred kostolom.  

P. Budai – termín festivalu GM je neštandardný pre divadlá – všade sú vtedy divadelné 

prázdniny, neuvažovalo sa o zmene termínu? 

P. Sýkora – viackrát som navrhoval, aby sa súťažná časť festivalu posunula na jeseň hlavne 

kvôli prázdninám. Na druhej strane tento rok sa oz KREDIV podarilo zohnať 13 súťažných 

súborov uprostred prázdnin. Podľa môjho názoru to bola rekordná účasť. Riaditeľ festivalu 

chce ponechať program celého festivalu na 27. júla, pretože je sviatok sv. Gorazda. Ja to 

rešpektujem. 

Organizátorom festivalu Gorazdov Močenok sa podaril v tomto roku okrem vysokej účasti 

súťažných súborov aj ďalší úspech. Festival splnil podmienky, aby mohli víťaza festivalu 

ponúknuť do programu vrcholného ochotníckeho festivalu na Slovensku Scénická žatva 

v Martine, ktorý je najstarším festivalom neprofesionálneho divadla v Európe.  

Neúspešne sa sme o to snažili už viac rokov. 

Ďalším úspechom tohtoročného festivalu bola tvorivá dielňa. Posledné roky väčšinou 

prichádzali začínajúci herci, alebo ľudia, ktorí si divadlo chceli len vyskúšať. Teraz prišli 

herci a režiséri, ktorí aktívne pôsobia v ochotníckych súboroch. Nielen že, za tri dni pripravili 

zaujímavé vystúpenie, ale to, čo sa naučili, budú ďalej používať na skvalitňovanie svojej 

tvorby vo svojich súboroch.   

P. Budai – keby bol iný termín festivalu, bol by od ľudí väčší záujem o divadlá. Možno by 

pomohlo aj to, keby sa cez rok viac propagovalo divadlo napr. každý mesiac od októbra do 

marca zabezpečiť jedno divadelné predstavenie, obec by na to mohla vyčleniť nejaké finančné 

prostriedky  

P. Kohút – keď som sa v minulosti zamýšľal nad tým, ako zvýšiť účasť divákov, bolo mi 

vysvetlené, že nie je zámerom zvyšovať účasť divákov, lebo je to súťaž divadiel 



P. Sýkora – účasť divákov je dôležitá, na nízku účasť sa sťažujú aj organizátori festivalu 

Gorazdov Močenok. Žiaľ, realita je tá, že Močenčania si radšej lístky na divadlo inde zaplatia, 

než aby prišli do Močenku na vystúpenia zadarmo.  

Na druhej strane, keby obec každý mesiac platila za vystúpenie napr. 400 eur divadelným 

súborom, ktoré by vystupovali u nás, zdá sa mi to nepomer voči domácim súborom. 

Divadelné nemáme, ale napr. Močenskí speváci dostanú za celý rok, v ktorom viackrát v obci 

vystupujú 540 eur. 

P. Kohút – slabá účasť z Močenku môže byť podmienená tým, že program na GM býva 

neskoro zverejnený. 

 

6. Na záver sa predseda poďakoval prítomným za účasť a komisiu ukončil. 

 

V Močenku dňa 19. 8. 2024 

 

 

Zapísala: Iveta Leššová                                                Mgr. Peter Sýkora 

                 tajomníčka                                                         predseda 

 

 

 

  

 


